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 1 Godkendelse af dagsorden At få godkendt dagsordenen.   
 

Dagsorden godkendes. Seneste referat underskrevet af formand (Margrethe) og skoleleder (Árni). 
 
 

 2 Nyt fra: 

• Ledelsen  

• MED 

• Andet 
 

Fast punkt og med formål at 
oplyse Skolebestyrelsen om 
igangværende processer mv.  

   

 

NO:  
Næste skoleår er ved at blive planlagt. 
Her bl.a. fokus på at få ansat en ny lærer allerede inden sommerferien. 
 
Vedligeholdelsespuljen har givet lovning på penge til nye personaletoiletter. 
 
NÆ:  
Der har været valg til AMR, MED, TR (BUPL, DLF) og Bestyrelse. 
Næsten alle er genvalgt. På Næsbjerg matrikel skal der være valg til posten som suppleant for TR-DLF. 
Dette gennemføres inden længe. 
 



Vi har besøg fra en skole i Østrig (3 elever, 1 lærer). Det er en del af ERASMUS-projektet, hvor Varde Kommunes skoler 
er akkrediterede til at kunne søge EU-midler til f.eks. kurser i Europa, Jobshadowing og udveksling mellem elever.  
I juni måned skal 7 piger fra Nordenskov-Næsbjerg Skole til Østrig på besøg hos en skole der. Der er tale om et pmråde 
vi ønsker fortsat udvikling på.  
 
Árni har fået muligheden for at præsentere skoleudviklingsplanen for Udvalget for børn og læring. 
 
Det var en god oplevelse ift. input fra udvalgets side - bl.a. mht. hvilken retning vi kan gå og hvilke mål vi kan sætte os. 
Desuden fin snak omkring forventningerne til arbejdet.  
 
Næste skoleår er ved at blive planlagt - derfor sker der meget i den henseende. 
 
MED:  
Intet nyt denne gang. 
 
ANDET:  
I nærmeste fremtid (måske slut maj) kommer der en forespørgsel på et høringssvar til den nye Børne- og ungepolitik. 
Den vil blive præsenteret for bestyrelsen på vores sidste møde inden sommerferien, men sendes ud til alle i 
bestyrelsen, så snart vi modtager den.  
 
 
 

 3 Orientering om skoleårets planlægning -
herunder personalestatus  
 
 
 

At Skolebestyrelsen for 
indsigt i processen vedr. 
skoleårets planlægning mv.  
  

  

 

Næsbjerg: 
Alle ressourcer er ved at være på plads. 
Som tidligere nævnt har vi kørt med en overbelægning, hvilket afstedkommer en overflytning af ressourcer til Tale 
samt en forespørgsel blandt medarbejderne, om de er interesseret i evt. at gå ned i tid. 
 
Vi har været pilotskole for 2voksen forløbet i Varde Kommune. Det slutter nu, men initiativerne fortsætter og derfor 
har vi fokus på hvordan vi implementerer det til næste år. 



Input fra bestyrelsen ift. hvor det er mest hensigtsmæssigt at bruge 2voksen ressourcerne. 
- Sæt dem i spil hvor der er brug (hvor der er udfordringer socialt) 
- Være opmærksom på ikke at ”fratage” nogle fra andre 
- Italesæt det rigtigt: ”I har ikke 2voksen fordi I er gode til at rumme hinanden” 
- Overordnet: Ikke nødvendigt at fordele indsatsen ligeligt - heller sætte den i spil der hvor det vurderes 

nødvendigt 
 
Nordenskov: 
Vil gerne sætte gang i arbejdet med ”mellemformer” allerede næste år (se næste punkt). 
 
Vi skal ansætte en lærer og det bliver til en stilling på fuld tid. Stillingsopslaget kommer i den nærmeste fremtid.  
 
 
 

 4 Orientering og drøftelse om 
udviklingsarbejde og indsatsområder 
kommende skoleår  

At skolebestyrelsen får 
indblik, samt mulighed for at 
give sparring til, de 
fokuspunkter der arbejdes 
med i det kommende 
skoleår.  
  

Hvilken skole ønsker vi 
at udvikle?  
 
AW om bl.a. 2-
voksentimer, 
mellemløsninger og 
specialpædagogisk 
kørekort, samt  
Margrethe om bl.a. 
Generationsmindset.   
 
 

 

 

Fokus vil være på mellemformer.  
”Et særligt tilrettelagt forløb i en afgrænset periode, der hjælper eleven på vej til igen at kunne deltage i 

læringsfællesskabet” 

Det er forventningen at det vil blive adresseret meget fra forvaltningen og fra politisk side - både for at ændre den 
nuværende situation i kommunen omkring visiteringer, men også for at sikre den enkelte elev en bedre skolegang i 
nærmiljøet. 



Derfor har vi nedsat en arbejdsgruppe på tværs af matriklerne, bestående af medarbejdere og ledelse der brænder for 
at arbejde med dette område. De første tanker har fundet sted og arbejdet vil pågå løbende med jævne mellemrum 
også ind i det nye skoleår. 
I den forbindelse ønsker vi dialog om hvilken skole vi ønsker at udvikle… 

- Nyt ord for inklusion, men god ide at have fokus på det. 
- Husk overvejelse om hvordan vi i praksis vil sikre samarbejdet ifm. en elevs mellemform (her kan det tænkes at 

AKT-medarbejdere får en stor indflydelse). 
- Hvordan arbejder vi med motivation?  
- Har vi mod på at indgå i forsøg med en anden tilgang til skole generelt? Motivationsbasseret - fra undervisning 

til læring. 
- Tør vi udfordre kasserne i skolen - Og kan vi ændre dem? 

 
Vi har alle et forskelligt mindset ift. vores dåbsattest.  
Magrethe præsenterede en segmentering af generationer for at skabe refleksion over tilgange i fremtidens skole. 
 
 

 5 
 

Elevråd – hvordan inddrager vi 
elevrødderne i arbejdet?  
 

At vi sammen får giver 
elevrådsarbejdet et boost på 
begge matrikler og på 
Nordenskov-Næsbjerg Skole 
samlet.  
 

  

 

Vi trænger til at booste elevrådene på begge matrikler. 
Der ønskes gode ideer til motivation, indsatsområder osv. (både for medarbejdere og elever)… 

- Synliggør hvem der er i elevrådet 
- Italesæt i klasser hvad man kan bruge elevrådet til 
- Måske få det til at lyde ”være end det er” - ikke italesætte det som et festudvalg, men sikre kompetente elever 

der vil det 
- Til inspiration: ”Demokrati i skolen”.dk (Martin Horowitz Johansen) 
- Til inspiration: Evt. besøg af ”Danske Skoleelever” som indspark til hvad man kan være optaget af 
- De skal deltage på bestyrelsesmøder igen 
- Evt. opdeling i elevråd for indskoling og elevråd for mellemtrin + udskoling 
- Afsætte lidt penge til et specifikt arbejde som de kan tage ansvar for 



- Invitere dem til at give høringssvar på principper (f.eks. mobilregler og lejrskoleprincipper) 
- Give dem andre opgaver: F.eks. et ordensreglement eller ”hvordan behandler vi skolen”, sneregler 
- Obs på at der sker det samme på begge matrikler 
- Medindflydelse på indretning af fælleslokaler (AKT, grupperum etc.) 
- Vi bør starte nedenfra (klassemæssigt) for at ændre den nuværende tilgang til arbejdet blandt eleverne 

Skolen planlægger gennemførelse af valg i næste skoleår - strukturen tages op med medarbejderne ift. evt. opdeling af 
rådene i f.eks. 1.-6. klasse og 7.-9. klasse. Det bør nævnes på forældremøder efter sommerferien. 
 

 
 
 

6 Skolebestyrelsens sammensætning efter 
sommerferien.  
 

At få aftalt det formelle i 
forbindelse med en ændring 
i bestyrelsen.  

Margrethe Als har 
meddelt, at hun ønsker 
at fratræde som 
formand for 
skolebestyrelsen til 
sommerferien.   
 

  

 

Magrethe fratræder til sommerferien. 
Troels har fundet ud af at han ikke er valgbar til bestyrelsen, da hans børn skifter til en efterskole. 
Derfor skal vi aktivere suppleanten (Rasmus Sømod) og vi skal konstituere bestyrelsen med ny formand.  
Árni undersøger vores muligheder ifm. at to personer udtræder og vi har kun en suppleant. 
 
 

 7 Evt.  Fast punkt   

Forespørgsel på om underlaget på multibanen lever op til fremtidige krav. Árni undersøger ved NRUI som har anlagt 
banen.   
 

 
 
 
 
 
 
 
 



Punkter til næste møde: 
Mulighed for principrevidering  
  
Orientering om trivselsundersøgelser  
  
Orientering om udviklingsarbejde og indsatsområder kommende skoleår  
 
Valg af ny skolebestyrelsesformand/bestyrelsen konstituerer sig på ny.  
 
Underskrift: 
 
_________________________________________________________________________________________________________ 
 
Medlemmer pr. 1. august 2022: 
 

• Margrethe (m.madsen.als@gmail.com) formand 

• Heidi (heidikolesen@hotmail.dk) næstformand 

• Lisbeth (kragekaergaard@hotmail.com) 

• Pernille (pernille202@hotmail.com) 

• Martin P. (lykkensbo@adslhome.dk) 

• Martin S. (midtgaardsvej@gmail.com)  

• Troels (troels.riknagel@gmail.com) 
 
Suppleant: 

• Rasmus (rasmus.somod@gmail.com) 
 

 

Kommende møder:  

 

Onsdag d. 24.05.2023 – Næsbjerg Skole. Vi mødes i mødelokale 2 kl. 16.45-18.45.  

 

Onsdag d. 07.06.2023 – Nordenskov Skole. Vi mødes i personalerummet kl. 16.45-20.45. Sommerferieafslutning.   
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